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תורה כ”ד )פיסקה ה’(

שיעור חובה!
לגרש את החושך עם הרבה אור!!! 

כך	 כותב	 מברסלב	 הקדוש	 הרב	
בתורה	הזאת:	

דַיִם,	 מֵהַיָּ עִין	 פָּ שְׁ נִּ שֶׁ רָכָה	 הַבְּ ר	 “וְעִקַּ
נַעֲשִיׂם	 ה,	 לְמַטָּ אִים	 בָּ וּכְשֶׁ שֵכֶׂל.	 הֵם	
תוּב	 כָּ מוֹ	שֶׁ פִי	רְצוֹנוֹ,	כְּ לְכָל	אֶחָד	וְאֶחָד	כְּ
יעַ	 וּמַשְבִּׂ יָדֶיךָ	 אֶת	 פּוֹתֵחַ	 קמ"ה(:	 )תהלים	

נֶפֶשׁ,	 עַל	 בַּ הוּא	 שֶׁ מִי	 כֵן	 בְּ רָצוֹן.	 חַי	 לְכָל	

ת	שֵכֶׂל,	 רְכַּ יךְ	בִּ מְשִׁ יַּ שֶׁ ון	רְצוֹנוֹ,	 לְכַוֵּ צָרִיךְ	
יָדָיו,	 אֶת	 ל	 שִכֵּׂ מ"ח(:	 )בראשית	 בְחִינַת	 בִּ
כּוֹנְנוּ	 ה'	 שׁ	 מִקְדָּ ט"ו(:	 )שמות	 וּבִבְחִינַת	
פְאֶרֶת	 תִּ בוּרָה	 גְּ חֶסֶד	 חִינַת	 בְּ וְזֶה	 יָדֶיךָ.	

עַת". ינָה	דַּ ין	אֶת	חָכְמָה	בִּ ישִׁ לְבִּ מַּ שֶׁ

בפסקה	 אתנו	 מדבר	 הקדוש	 רבינו	

בס”ד

ג

גיליון רי"ג - חג הפסח

תוכן העניינים:

ד 	 	 	 	 השפע	של	הברכות	יורדות	דווקא	דרך	הידיים	

ד 	 	 	 להלכה	לא	נוהגים	כך	אבל	רק	שנבין	את	מעלת	נישוק	ידי	הרב!	

ה 	 	 	 איזה	השגות	מפליאות	אפשר	להשיג	בזכות	נשיקת	ידי	החכם!!	

ה 	 	 כדי	לקבל	את	השפע	האלוקי,	האדם	צריך	את	תכונות	האש	והמים!!	

ו 	 	 	 	 איך	מקבלים	חיבוק	גדול	מאוד	מה’	יתברך???	

ז 	 	 	 מרתק!	מה	באמת	היה	המחלוקת	בין	יעקב	אבינו	ליוסף?	

ח 	 בנוסף	לטוב	שיעשה	האדם,	הוא	צריך	להתפלל	בזעקות	לה’	שיוציא	אותו	מהשאול	

ט סיפורים אישיים מחזקים       	

ט 	 	 	 	 ביטחון	אמיתי	בה'	מביא	לישועה	אמיתית	 	

י סיפורי צדיקים          

י 	 	 	 	 	 רבי	אהרון	מקרלין	זצ"ל	 	



ד
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הרבה	 כך	 כל	 בה	 שיש	 הזאת	 הקצרה	
שבו	 “ויחי”	 בפרשת	 הפסוק	 על	 תוכן	
אומר	יעקב	אבינו	ליוסף	:	“קָחֶם	נָא	אֵלַי	
מבקש	 יעקב	 מ”ח(,	 )בראשית,	 וַאֲבָרֲכֵם”	
כדי	 הנכדים	שלו	 לו	את	 שיביא	 מיוסף	
את	 לו	 מביא	 יוסף	 ואז	 אותם,	 שיברך	
אפרים	 ואת	 יעקב,	 של	 מימינו	 מנשה	
משמאלו	כי	מנשה	הוא	הבכור	ואפרים	
ל	את	 שִכֵּׂ יעקב	 ואז	 הצעיר,	 הבן	 הוא	
ידיו	ושלח	את	יד	ימינו	על	ראש	אפרים	
למרות	שהוא	הצעיר,	ואת	שמאלו	שם	

על	ראש	מנשה	הבכור.	
לאביו:	 ואומר	 זה	 את	 רואה	 יוסף	
כֹר	שִיׂם	יְמִינְךָ	עַל	 י	זֶה	הַבְּ “לֹא	כֵן	אָבִי	כִּ
ימין	 שיד	 ליעקב	 אומר	 יוסף	 רֹאשׁוֹ”,	
מנשה	 של	 הראש	 על	 להיות	 צריכה	
בְנִי	 י	 “יָדַעְתִּ לו:	 עונה	 ויעקב	 הבכור,	
ל	 עָם	וְגַם	הוּא	יִגְדָּ ם	הוּא	יִהְיֶה	לְּ י	גַּ יָדַעְתִּ
נּוּ	וְזַרְעוֹ	יִהְיֶה	 ל	מִמֶּ טֹן	יִגְדַּ וְאוּלָם	אָחִיו	הַקָּ

מְלֹא	הַגּוֹיִם”.	
הזאת	 בתורה	 לנו	 מסביר	 רבינו	 אז	
יוסף	 בין	 פה	 המחלוקת	 הייתה	 מה	
פה	 שהייתה	 לכולם	 ברור	 והרי	 ליעקב,	
איזה	שורש	מחלוקת	עקרונית	בין	יוסף	

ליעקב,	ולא	איזה	טעות	טכנית.

השפע של הברכות יורדות דווקא 
דרך הידיים

רבי	נחמן	מסביר:
יורדת	 הברכה	 כל	 יודעים	 שאנו	 כמו	
אַהֲרֹן	 אׂ	 שָּ “וַיִּ כמו	שכתוב:	 הידיים,	 דרך	
ט’(  )ויקרא,	 וַיְבָרְכֵם”	 הָעָם	 אֶל	 יָדָיו	 אֶת	

בן	 יהושע	 את	 לקח	 רבינו	 שמשה	 וגם	
הוּ”	 וַיְצַוֵּ עָלָיו	 יָדָיו	 אֶת	 סְמֹךְ	 “וַיִּ כתוב:	 נון	
רואים	 אנחנו	 כלומר	 כ”ז(,	 )במדבר,	

הברכה	 שבשביל	 בתורה	 מהפסוקים	
צריך	את	הידיים.	

בתהילים	 פסוקים	 עוד	 יש	 כן	 כמו	
דרך	 משתלשלת	 שהברכה	 שמוכיחים	
לְכָל	 יעַ	 וּמַשְבִּׂ יָדֶךָ	 אֶת	 “פּוֹתֵחַ	 הידיים:	
חַי	רָצוֹן”	)תהילים,	קמ”ה(	“שְאׂוּ	יְדֵכֶם	קֹדֶשׁ	
וּבָרְכוּ	אֶת	השם"	)תהילים,	קל"ד(,	וכך	כותב	

רבינו:	"עיקר	הברכות	מהידיים".
מיוחד	 יש	 מה	 השאלה	 נשאלת	 אז	
כל	 עוברות	 דרכן	 שדווקא	 בידיים	

הברכות??

רק  אבל  כך  נוהגים  לא  להלכה 
שנבין את מעלת נישוק ידי הרב!

רבי	יוסף	חיים	בספרו	“עוד	יוסף	חי”	
)פרשת	משפטים(	כותב	לנו	דבר	פלא!

אישה	 שאם	 להלכה	 שם	 פוסק	 הרב	
החכם,	 ידי	 את	 לנשק	 באה	 נערה	 או	
לא	צריך	למנוע	מהן!	ושם	הוא	מסביר	
שהנשיקה	הזאת	על	ידי	הרב	היא	כמו	

נשיקת	ספר	תורה!	
לשון	הזהב	של	רבי	יוסף	חיים:	“חכם	
וזקן	שהנשים	נושקות	את	ידיו,	אין	צריך	
אלו	 כי	 ריקם,	 פניהן	 ולהשיב	 לדחותן	
החכם,	 של	 היד	 גב	 על	 לנשק	 הבאים	
כמו	 תורה	 לכבודה	של	 מוכח	שעושים	
נשיקה	שנושקים	לספר	תורה,	ואין	בזה	
משום	חיבה	לא	מצד	החכם	ולא	מצד	

האישה”.
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בעל	ה”שדי	חמד”	מעיד	על	רבי	חיים	
רק	 בקיץ	 אפילו	 הולך	 שהיה	 פלאג’י	
שהנשים	 מפני	 הידיים	 על	 כפפות	 עם	
לו	את	 לוקחות	 והגויות	שהיו	 היהודיות	

הידיים	כדי	לנשק	אותן.	
פסק	 זצ”ל	 יוסף	 עובדיה	 הרב	 מרן	
שבדורנו	אסור	לנהוג	בזה	כי	הדור	שלנו	
למרות	 ולכן	 ומקולקל,	 פרוץ	 דור	 הוא	
שהבן	איש	חי	כתב	ככה,	זה	לא	הנהגה	

טובה	לימינו.
כדי	שנצליח	 רק	 זה	 את	 הבאנו	 אבל	
לראות	כמה	יש	חשיבות	לנשק	את	ידי	

החכם.

אפשר  מפליאות  השגות  איזה 
להשיג בזכות נשיקת ידי החכם!!

בעל	“כף	החיים”	כותב:	
בתורה	 גדולים	 של	 ידם	 “ונשיקת	
תועלת	 בזה	 שישיג	 בוודאי	 פשיטא	
משהו	 להבין	 צריכים	 מאוד”,	 גדולה	
הנשיקות	 החכם	 בשביל	 מאוד,	 חשוב	
נהיות	 שלו	 הידיים	 כי	 צער	 הם	 האלו	
חכם	 ואף	 וחיידקים,	 ברוק	 מלאות	
לאדם	 אבל	 זה,	 את	 אוהב	 באמת	 לא	
לנשק	 מאוד	 גדולה	 זכות	 זה	 המנשק	
להשיג	 יכול	 הוא	 כי	 החכם	 ידי	 את	

תועלת	גדולה	מאוד	מזה.	
חכם,	 איזה	 רואה	 האדם	 כאשר	 ולכן	
קודם	כל	ינשק	לו	את	היד	כי	לפי	רמת	
האדם	 כך	 ידיים	 באותן	 שיש	 הקדושה	

יכול	להרוויח	יותר.	
והחיד”א	מספר	דבר	מדהים!	

ורבינו	 שמורנו	 מספר	 החיד”א	
שבע	 גיל	 עד	 היה	 הקדוש	 הרמב”ם	
היה	 שהוא	 מה	 וכל	 שכל,	 בלי	 פשוט	

קורא	הוא	לא	היה	מבין	בכלל.	
ידיו	 את	 לנשק	 הלך	 הוא	 שבע	 ובגיל	
רבו,	 שהיה	 מיגאש	 אבן	 יוסף	 רבי	 של	
לו	 נפתח	 ידיו,	 את	 נישק	 שהוא	 וברגע	

אור	גדול	של	חוכמה	בחיים.	
“שם	 בספרו	 החיד”א	 לשון	 וכך	
פטירתו	 שבשעת	 “וידוע	 הגדולים”:	
אליו	 נכנס	 מיגאש,	 אבן	 יוסף	 רבי	 של	
ונישק	 שנים	 שבע	 כבן	 שהיה	 הרמב”ם	
וכן	 עצמו	 על	 הרמב”ם	 ואמר	 ידיו.	 את	
אביו	רבי	מימון	העיד	על	הרמב”ם	שלא	
זכה	בנו	למעלותיו	אלא	באותה	נשיקה	
שנישק	את	ידיו,	והיה	קבוע	בליבם	שידי	
רבי	יוסף	אבן	מיגאש	עשתה	פירות”,	כל	

הברכה	באה	מהידיים.	

האלוקי,  השפע  את  לקבל  כדי 
האש  תכונות  את  צריך  האדם 

והמים!!

מסביר	 מברסלב	 הקדוש	 רבינו	
שכאשר	כתוב:	

“פּוֹתֵחַ	אֶת	יָדֶךָ”	אז	התורה	מתכוונת	
שה’	יתברך	“זורק”	שפע	לאדם	אבל	הוא	
צריך	כלי	קיבול	כדי	לקבל	אותו,	הקב”ה	
לעולם	אבל	אם	האדם	 טוב	 רק	 מוריד	
אז	 מטונף	 בכלי	 הזה	 הטוב	 את	 מקבל	

הטוב	הופך	גם	כן	להיות	מטונף.
זה	כמו	שאדם	ישפוך	יין	הכי	משובח	
היין	 אז	 בוץ,	 עם	 מאוס	 לכלי	 בעולם	
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רציני	 קיבה	 לקלקול	 לאדם	 יגרום	 הזה	
תמיד	 הוא	 היין	 אבל	 טוב,	 לא	 הכלי	 כי	

מצוין.	
מוהר”ן	 בליקוטי	 הרב	 כתב	 כבר	 וכך	
)תורה	פ”ג(:	“כי	הצדיק	יש	לו	ידיים,	דהיינו	

אהבה	ויראה.	והם	הידיים	לקבל	את	כל	
ההשפעות	והברכות”,	הידיים	שיש	בהם	
ויראה	שהם	מכונים	בשם	רבינו	 אהבה	
גם	כ”אש	ומים”,	כלומר	אש	היא	כנגד	
למעלה,	 עולה	 שתמיד	 ההתלהבות	
שאדם	עושה	את	המצוות	כגון:	תפילה,	
צדקה	וכו’	בשמחה	ובהתלהבות	כי	הוא	
מתלהב	לדבר	עם	ה’	או	לעשות	לו	נחת	

רוח	במצווה.	
תמיד	 זה	 שלהם	 שהתכונה	 והמים,	
לרדת	למקום	הכי	נמוך,	שתמיד	האדם	
מה’	 נמוך	 שהוא	 המים	 כמו	 מרגיש	

ורחוק	ממנו	יתברך.	
האש	 בין	 לשילוב	 לב	 לשים	 צריך	
למים,	האדם	מצד	אחד	צריך	להרגיש	
שחס	 אסור	 אבל	 המים	 כמו	 נמוך	
יגיד	 הוא	 בגלל	ההרגשה	הזאת	 ושלום	
אלא	 כלום,	 שוות	 לא	 שלו	 שהמצוות	
כל	 מרגיש	 שהוא	 בגלל	 הפוך,	 בדיוק	
כל	 עושה	 הוא	 אז	 ורחוק	מה’	 נמוך	 כך	
שמחה	 של	 ובהתלהבות	 באש	 מצווה	
והשמחה	 שההתלהבות	 מבין	 הוא	 כי	

הזאת	תגרום	לו	להתקרב	לה’!!

מאוד  גדול  חיבוק  מקבלים  איך 
מה’ יתברך???

על	 כותב	 הקדוש	 “התניא”	 בעל	

וִימִינוֹ	 י	 לְרֹאשִׁ חַת	 תַּ “שְמֹׂאלוֹ	 הפסוק:	
קֵנִי”	)שיר	השירים,	ב’(: חַבְּ תְּ

"כי	ימין	ה’	היא	המקרבת	כל	נשמות	
כאדם	 ממש	 חיבוק,	 בחינת	 ישראל	
להיפרד	 יכול	 ואינו	 חברו	 את	 המחבק	
ממנו”,	יד	הימין	של	הקב”ה	מחבקת	את	
האדם	בחיבוק	שאי	אפשר	להשתחרר	

ממנו.	
וממשיך,	“אבל	קודם	לזה	צריך	להיות	
ששמאלו	תחת	לראשו,	ששמאל	דוחה,	
חס	 דוחה	 הקב”ה	 של	 ששמאל	 לא	
לשים	 צריך	 עצמו	 האדם	 אלא	 ושלום	
ליבו	על	עוצם	ריחוקו	מה’	על	ידי	אותו	

מארי	דחושבנא”.
אדם	צריך	לעשות	כל	יום	חשבון	כמה	
כועס,	 שהוא	 מזה	 מעצמו	 רחוק	 הוא	
איסורים	 מראות	 הרע,	 לשון	 מדבר	
על	 חושב	 שהוא	 רעות	 ומחשבות	

אחרים.	
והמחשבות	 הדיבורים	 כל	 “ויחשוב	
והמעשים	שלו	אשר	בהבל	באו	ובחושך	
לראשי	 תחת	 שמאלו	 והמחשבה	 ילכו,	
מעוררת	את	הצימאון	והגעגועים	אליו,	
בתכלית	 רחוק	 הוא	 כמה	 וכשמרגיש	
ידי	זה	זוכה	לגילוי	אהבה,	 הריחוק,	על	
זה	 ידי	 על	 תחבקני”,	 ימינו	 מבחינת	
שהאדם	יודע	כמה	הוא	רחוק	מהקב”ה,	

אז	הוא	זוכה	לחבוק	גדול	יותר	מה’.	
ויראה,	 אהבה	 לו	 שיש	 הצדיק	 וזה	
חשק	 התלהבות,	 מרגיש	 הוא	 כלומר	
והתרגשות	לעשות	את	המצוות,	ומצד	
מה’	 רחוק	 הוא	 כמה	 יודע	 הוא	 שני	
וכמה	הוא	אבוד,	ובגלל	שיש	לצדיק	את	
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ומים	אז	 והיראה	מבחינת	אש	 האהבה	
יש	לו	את	הידיים	לקבל	את	השפע.	

תדעו	לכם	שבדרך	כלל	אדם	חוטא,	
נכנס	 מיד	 הוא	 הרע	 ליצר	 ונכנע	 נופל	

לרפיון	וייאוש.	
בבית,	 אשתו	 עם	 התקוטט	 אדם	
חשק	 לו	 שאין	 מרגיש	 הוא	 ופתאום	
ללכת	לבית	הכנסת	לתפילה	או	לשיעור	
תורה	כי	הוא	מרגיש	שהוא	עושה	צחוק	
הוא	 צדיק,	 שהוא	 אדם	 אבל	 מעצמו	
אומר	לה’	ככה:	‘דווקא	בגלל	שחטאתי	
ורחוק	 נמוך	 כך	 כל	 נמצא	 ואני	 לך	
ממך	אז	אני	אגיע	לשיעור	או	לתפילה	
בהתלהבות	ובשמחה	רבה	כי	בזכות	זה	

אני	יודע	שאתה	תחבק	אותי	עכשיו’.
את	 לו	 יש	 כלומר	 ידיים,	 יש	 לצדיק	
ימינו	 ואת	 לראשי,	 תחת	 שמאלו	
תחבקני	כלומר	הוא	לוקח	את	העבירה	
שהוא	 זה	 בזכות	 רווח,	 ממנה	 ומוציא	
מבין	כמה	הוא	רחוק	ומעוך	וכמה	הוא	
תלוי	בה’	שיעלה	אותו	מהשאול,	ובגלל	
ה’	 אז	 הזאת	 הידיעה	 את	 לצדיק	 שיש	
להשתחרר	 אפשר	 שאי	 חיבוק	 לו	 נותן	

ממנו.

מרתק! מה באמת היה המחלוקת 
בין יעקב אבינו ליוסף?

בעל	ה”צמח	צדיק”	מויז’ניץ	כותב:	
כי	 ליוסף	 יעקב	 בין	 ויכוח	 היה	 “וזה	
יוסף	הוא	המשביר	לכל	העמים	ושובר	
ממנו	 ניקל	 היה	 לכן	 שלו,	 המידות	 כל	
יהיה	הבכור	 ורצה	שמנשה	 לסור	מרע,	

כי	הוא	רומז	לסור	מהרע,	כמו	שכתוב:	
ל	עֲמָלִי”,	שה’	הוציא	 נִי	אֱלֹקִים	אֶת	כָּ ׁ ‘נַשַּ

והשכיח	את	כל	העוונות	שלו.
הדרך	 שזה	 לאביו	 אומר	 יוסף	 אז	
עם	 ולגמור	 לזרוק	 כל	 קודם	 הנכונה,	
יהיה	 רוצה	שמנשה	 ולכן	הוא	 העוונות,	

הבכור.	
המאירה	 באספקלריה	 ראה	 “ויעקב	
אצלם	 מוכרח	 האחרונים	 שבדורות	
יעקב	 מרע”,	 סור	 קודם	 הטוב	 מעשה	
אומר	ליוסף:	‘אני	יודע	בני	שהדרך	שלך	
יותר	 היא	הכי	טובה	שיש,	אבל	אפרים	

חשוב	בדורות	האחרונים’.
אפרים	שמסמל	את	“הִפְרַנִי	אֱלֹקִים”	
שאדם	קודם	יעשה	את	הדברים	הטובים	

ורק	אחר	כך	יתעסק	עם	הרע	שלו.	
לעשה	 שרומז	 אפרים	 הקדים	 “ולכן	
אחרי	 מיד	 אלוקים”,	 הפרני	 כי	 טוב	
מטונפת,	 הכי	 בעבירה	 נפל	 שהאדם	
הכנסת	 לבית	 להגיע	 צריך	 הוא	
ועם	 לקב”ה	 יפה	 הכי	 מנחה	 להתפלל	

מלא	התלהבות,	אש	וחשק.	
אומר	 אינו	 התורה	 חוכמת	 כי	 “ונכון	
להיות	 צריך	 הבכור	 המנשה	 כי	 כן	
מבחינת	סור	מרע	קודם,	והשיב	יעקב:	
שזאת	 יודע	 יעקב	 י”,	 יָדַעְתִּ בְנִי	 י	 ‘יָדַעְתִּ
בדורות	 אבל	 והנכונה	 האמיתי	 הדרך	
לשכל	 צריך	 והמקולקלים	 האחרונים	
צריך	 מרע	 סור	 לפני	 ועוד	 הידיים	 את	

להרבות	בעשה	טוב.	
נּוּ,	שעל	 מִמֶּ ל	 יִגְדַּ טֹן	 הַקָּ אָחִיו	 “וְאוּלָם	
גמורה,	 לתשובה	 יזכה	 טוב	 עשה	 ידי	
אין	 עומדים	 תשובה	 שבעלי	 ובמקום	
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וזה	 לעמוד.	 יכולים	 גמורים	 צדיקים	
כל	 קודם	 רומז	 נשמה,	 אותיות	 מנשה	
על	 מרמז	 ואפרים	 הנשמה,	 לתיקון	
שאין	 יודע	 שאדם	 עניי”,	 בארץ	 הפרני	
לו	כלום	בנשמה,	כלומר	עני	ברוחניות.	
“רצה	לומר	אפילו	עדיין	הוא	עני	בתורה	
יהיה	 שמנשה	 רצה	 ויוסף	 ובמידות,	
כך	 ואחר	 נשמתו,	 קודם	 שיתקן	 הבכור	

ישפיע	לו	ה’,	ויעקב	מיאן	בזה”.

האדם,  שיעשה  לטוב  בנוסף 
לה’  בזעקות  להתפלל  צריך  הוא 

שיוציא אותו מהשאול

רבי	נתן	מברסלב	כותב	כך:	
באמת	 החפץ	 הישראלי	 איש	 “כי	
את	 להטעות	 רוצה	 ולא	 לאמיתה	
והמניעות	 שהתאוות	 אפילו	 אז	 עצמו,	

מתגברים	עליו	כמו	שמתגברים”.
“מפרק”	 הרע	 היצר	 אחרות,	 במילים	
מיני	 בכל	 אותו	 ומפיל	 האדם	 את	
עבירות	מטונפות	כמו	ניאוף,	גזל,	שקר,	

כעס	ושנאת	הבריות.	
ולרוחב	 לאורך	 עצמם	 “ומניחים	
הסטרא	 מאוד”,	 כנגדו	 ומתפשטים	
הבוץ	שברצפה	 על	 לשכב	 מוכן	 אחרא	
כדי	להפיל	את	האדם	בעוונות	קשים.	

אז	 גם	 לצאת	מהם.	 יכול	 “עד	שאינו	
בעוצם	ריחוקו	הוא	כוסף	וחומד	ורוצה	
ואינו	 יתברך	 עת	להתקרב	להשם	 בכל	
מניח	את	הרצון	והכסופים	לעולם,	וזה	
יקר	מאוד	מאוד	בעיני	השם	יתברך,	כי	

העיקר	הוא	הרצון	והכסופים”.
גם	כשאדם	נמצא	בשאול	הוא	מבקש	

מה’	שיוציא	אותו	משם	ויעזור	לו	לתקן	
את	כל	העבירות	שלו,	ולכן	בכל	תפילה	
יתברך	 לה’	 וצועק	 זועק	 האדם	 שלו	

שיושיע	אותו.	
כל	 את	 להשקיע	 צריך	 האדם	 ולכן	
לצאת	 לו	 תעזור	 היא	 כי	 בתפילה	 כולו	

מהבוץ	שנכנס	אליו.
“התפילה	 איש”:	 “החזון	 שכותב	 כמו	
כמו	 אדם”,	 כל	 ביד	 עוז	 מטה	 היא	
שהאדם	מזיז	במטה	שלו	חפץ,	כך	עם	
דבר	 כל	 בעולם	 מזיז	 אדם	 התפילה	

שרוצה.	
לפעמים	נגזר	על	האדם	גזירות	קשות	
מאוד,	אבל	אם	הוא	מתפלל	חזק	מליבו	
ועושה	את	התפילה	כנושא	הכי	מרכזי	
מתפלל	 הוא	 תפילה	 וכל	 בחיים,	 שלו	
כל	 בה	 ומשלב	 ובהתלהבות	 ברגש	
הלב,	 את	 לו	 שיפתחו	 כדי	 ניגונים	 מיני	
ומתפלל	בזמנים	שבהם	הקב”ה	שומע	
לילה	 חצות	 כמו	 הרבה,	 הכי	 לתפילות	
מבטל	 הקב”ה	 אז	 הבוקר,	 ובאשמורת	

לו	את	הגזירות.
לפיכך	האדם	צריך	להבין	שהתפילה	

זה	משהו	עצום	מאוד.
עֹשֵיׂ	רָע	 נֵי	ה’	בְּ ולכן	כתוב	בתהילים:	“פְּ
זִכְרָם”,	נגזר	על	האדם	 מֵאֶרֶץ	 לְהַכְרִית	
אפילו	רשע,	שצריך	להיכרת,	אבל	מיד	
מֵעַ	 שָׁ וַה’	 “צָעֲקוּ	 כתוב:	 אחרי	 בפסוק	
ילָם”,	אם	האדם	יצעק	 ל	צָרוֹתָם	הִצִּ וּמִכָּ
אז	 ליבו	 ומקירות	 בהתלהבות	 ויתפלל	

ה’	שומע	אותו	ומציל	אותו	גם	מזה.	
תעזור	 והכיסופים	 התפילה	 זכות	

לאדם	ותושיע	אותו	מהכל!!!
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סיפורים אישיים מחזקים
גם לכם יש סיפור אישי? שתפו אותנו ונפרסמו.

במייל: b0526558387 או בוואטסאפ: 052-9695044

ביטחון אמיתי בה' מביא לישועה אמיתית

מספר	הרב	הגאון	נפתלי	ניסים:	
סיפר	לי	יהודי	יקר	שהוא	חיתן	לא	מזמן	את	הבן	שלו	ולפני	החתונה	ההורים	סיכמו	שכל	צד	יגיע	
ותרומות	 הלוואות	 בעזרת	 לגייס	את	הסכום	 ניסה	 הוא	 ההוצאות.	 לכסות	את	 	₪	17,000 עם	 לאולם	
מאנשים	אך	בסופו	של	דבר	הוא	הצליח	לגייס	רק	7,000	₪.	הוא	ממש	התבייש	להגיע	לחתונה,	וכל	

הזמן	חשב	איך	הוא	יגיד	לאבי	הכלה	שאין	לו	איך	לשלם.	
לפני	שיצא	לחתונה	פתאום	עלו	לו	כל	מיני	מחשבות	של	אמונה,	והוא	אמר	לקב”ה	במילים	האלו:	
‘ריבונו	של	עולם,	אנא	ממך	אל	תבייש	אותי	הערב	בחתונה’.	וכך	הוא	הגיע	לחתונה,	ואיך	שהוא	נכנס	
‘בעזרת	ה’	עד	סוף	 והוא	ענה	בביטחון	גמור:	 ‘נו,	הבאת	את	הכסף’?	 לאולם,	אבי	הכלה	שאל	אותו:	

האירוע	אביא	את	הכסף’.	
10,000	₪	במזומן,	 והביא	לו	מעטפה	עם	 ניגש	אליו	אדם	מהמשפחה	המורחבת	 באמצע	האירוע	
בדיוק	הסכום	שהוא	היה	צריך.	התברר	שלפני	החתונה	אבי	החתן	ביקש	מהאדם	הזה	עזרה	ולא	היה	

לו	יכולת	לעזור,	ועכשיו	היה	לו	לתת.	
עִתּוֹ	הכוונה	שהקב”ה	נותן	לאדם	את	הכסף	 עִתּוֹ”	)תהילים,	קמ”ה(,	בְּ ה	נוֹתֵן	לָהֶם	אֶת	אָכְלָם	בְּ “וְאַתָּ

בזמן	ובעיתוי	שהוא	באמת	צריך,	וכל	זה	בתנאי	שהוא	בוטח	בו!!!
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מעשה בתלמיד אחד של  שבא להסתופף בצל האדמו"ר ר' אהרן הגדול מקרלין זי"ע , וראה אותו 
חסיד איך הרבי מברך בורא פרי העץ - ואוכל תפוח, וחלפה לו מחשבה במוחו לרגע, הרי גם אני   

אוכל תפוחים ומברך אם כן מה ההבדל ביני לבין הרב? 

ר' אהרן שהרגיש תיכף במחשבתו של אותו חסיד, פנה אליו מיד ושאלו, תאמר לי בערל, מה באמת 
ההבדל ביני ובינך, אני מברך בורא פרי העץ ואוכל תפוח, וגם אתה מברך בורא פרי העץ ואוכל 

תפוח, ומה הנפ"מ? 

ותיכף המשיך ר' אהרן להסביר, ואמר כך: הנה אני יוצא בבוקר לתפילת שחרית, ורואה אני בדרך 
את עץ התפוחים וכולי מתמלא התפעלות דקדושה, ההא! כמה נאים מעשיו של הקב"ה וחושב 
אני בהתרגשות - מה רבו מעשיך ה', כולם בחכמה עשית מלאה הארץ קניינך. ולרוב השמחה בה' 
יתברך, נחשק לי להודות לפניו על שברא עצים הללו ופרותיהם, שרואים בו אלהותו יתברך, ולברך 
ברוך אתה ה' בורא פרי העץ. וכמעט שהברכה מתפרצת מפי. אך נעצר אני מלברך, משום שבלי 
לאכול מהתפוח הרי אסור לברך, וממילא אני לוקח תפוח ואני מברך בורא פרי העץ, ואני טועם מן 

התפוח כדי שלא תהא ברכה לבטלה!  

ואתה, ממשיך הרבי, גם כך, אך יש קצת חילוק, אתה ג"כ יוצא בשחרית לביהכ"נ ועובר אתה על 
בודאי  לך  ונחשק  ויפים,  גדולים  עסיסיים  בתפוחים  אתה  מבחין  מרחוק  וכבר  התפוחים,  עץ  יד 
והצהוב,  לראות את התפוח האדום  ומתרגש  צדדיו,  ובוחן אתה את העץ מכל  הללו,  התפוחים 
ואתה מדמיין חילוקי הטעם, זה מתוק וזה חמוץ... הפלא ופלא, עד שנחשק לך לאכול תפוחים. 
אך יודע אתה שבלי כסף לא תשיג תפוחים, ומה אתה עושה? גומר שחרית והולך לעשות קצת 
ביזנע'ס... וכשיש לך קצת כסף - ממהר אתה לשוק וקונה תפוחים עריבים כפי שראו עיניך, ואתה 
המתוק  והגדול  הקטן  והצהוב,  האדום  התפוח  את  השולחן,  על  התפוחים  מסדר  לביתך  ממהר 

והחמוץ וכו', ואתה מקלף התפוחים, וכבר רוצה אתה לנגוס בהם להנאתך. 

אך ברגע האחרון נעצר ונזכר אתה לנפשך אוי... הרי אני יהודי ואם אוכל בלי ברכה יכני ה' על שיני 
ויפלו לי כל השיניים, ואיך אוכל לאכול גם למחר תפוחים כאלו... ואז מברך אתה בורא פרי העץ 

ואוכל התפוח. 

א"כ, מסיים הרבי, שנינו אוכלים תפוח, ושנינו מברכים בורא פרי העץ. רק ההבדל הוא, שאני אוכל 
תפוח - כדי שאוכל לברך בורא פרי העץ, ואילו אתה מברך בורא פרי העץ - כדי שתוכל לאכול 

תפוח!

סיפורי צדיקים
רבי אהרן מקרלין - י"ט ניסן
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:

בקרוב!!

ניידת
הנחת תפילין

שליח עם תפילין זמין לכל תושבי 
ירושלים והסביבה

המעוניין שמצוה חשובה זו
תרשם על שמו יפנה לרב

דרוש נהג אופנוע בין השעות 9:00-17:00 050-6785912



 
שיחתו השבועית של מו"ר                                הרה"ג אייל עמרמי שליט"א


